



New Brunswick
Nouveau Brunswick

Serving People With Disabilities Since 1966
Servir les personnes handicapées depuis 1966



**Easter Seals
New Brunswick**

**Timbres De Pâques
Nouveau-Brunswick**

Annual Report 2011

Rapport Annuel 2011

President's Message

Greetings friends of Easter Seals New Brunswick (ESNB).

It's been another exciting year. ESNB continues to provide many essential services and programs in support of people with disabilities.

Executive Director, Julia Latham, continues her excellent work leading the ESNB staff in all facets of the organization's activities. ESNB continues to do an outstanding job keeping up with increased demand for the provision of assistive technology aids to people with disabilities including students in schools. Our recycling and loans program allows many individuals with disabilities to gain greater independence through the use of very much needed equipment. Fundraising and Public Relations Staff continue to find innovative ways to increase our visibility and generate revenue to increase program services. Administrative and Financial Staff continue to keep the organization running efficiently and smoothly.

Camp Rotary had another exceptional summer in 2011. Unfortunately annual increases in the minimum wage forces us to increase camp registration fees. The Fredericton Rotary Club generously continues as it has for many many years to provide its exceptional leadership and support. Rotary Clubs from around the province also provide their valued support. The Rotary District Governor continues to champion the Camp Rotary cause.

Only through our generous corporate sponsors, individual donors, government, and caring volunteers are we able to deliver our many quality services and programs.

Thank you to our strong team of board members and devoted staff for your leadership, support, and active commitment throughout the year.

Doug Bridgman, President



Executive Directors Message

As I finish my 5th year as Executive Director, I reflect on the changes over my time at ESNB. In my estimation 2011 has been a year of more changes than any other year. Some as small as changing a Dept name, to better reflect our work today, to major changes such as saying good bye to valuable staff and hello to newcomers. We have a great team at ESNB going into 2012 and I know they can change challenges into opportunities.

ESNB would not be where it is today without the hard work of the board and our volunteers. ESNB enjoys the benefits of having volunteers and staff that are invested. Through their hard work, we have met 95% of the objectives of the Strategic plan put in place in 2009.

Julia Latham, Executive Director



BOARD OF DIRECTORS: Keith Allen, Fredericton ♦ Doug Bridgman, Lincoln ♦ Glen Hughes, Fredericton ♦ Ed Jones, Napan ♦ Debora M. Lamont, Fredericton ♦ Don LeBlanc, Saint John ♦ Dr. Bruce Lockhart, Bath ♦ Tammy Mullin, Fredericton ♦ Rhonda Rubin, Moncton ♦ Dr. Monique Taillon, Fredericton ♦ Al Thomas, Fredericton ♦ Danica Wallace, Waterville

**Noah Folz,
Ambassador of
Easter Seals
New Brunswick**



Message du président

Salutations ami de Timbres de Pâques NB

Il a été une autre année excitante. Timbres de Pâques NB continue à fournir de nombreux services et programmes essentiels à l'appui des personnes handicapées.

La directrice générale, Julia Latham, a dirigé le personnel de TPNB de façon formidable dans tous les aspects des activités. Il convient de souligner l'excellent travail accompli par l'équipe des programmes pour fournir des technologies et appareils fonctionnels aux personnes handicapées du Nouveau-Brunswick. Les programmes d'aide à la fourniture de technologies fonctionnelles dans les écoles du Nouveau-Brunswick tiennent le coordonnateur du programme des technologies plus occupé que jamais. Le personnel chargé du financement et des relations

publiques a travaillé fort pour augmenter notre visibilité dans la province et pour générer des revenus qui nous permettent d'offrir de meilleurs services à nos

clients. Notre personnel de soutien administratif et financier continue à voir au bon fonctionnement quotidien de l'organisation.

Camp Rotary a eu un autre été exceptionnel en 2011. Malheureusement, les augmentations annuelles dans le salaire minimum nous forcent à augmenter les frais d'enregistrement de camp. Le Club Rotary de Fredericton continue généreusement comme il l'a pendant plusieurs d'années à fournir sa direction et son soutien exceptionnels. Les clubs Rotary d'autour de la province fournissent aussi leurs précieux soutiens. Le gouverneur du district Rotary continue à défendre la cause de Camp Rotary. Grâce aux parrainages généreux d'entreprises, donateurs individuels, gouvernement et bénévoles soucieux, nous sommes capables de livrer nos divers services et programmes de qualité.

Merci à notre équipe acharnée de membres du conseil et au personnel dévoué pour votre direction, votre soutien et votre engagement actif tout au long de l'année.

Doug Bridgman, président

Rapport de la directrice générale

Alors que je termine ma cinquième année à titre de directrice générale, je suis portée à réfléchir aux changements survenus à Timbres de Pâques Nouveau-Brunswick (TPNB) depuis mon arrivée. Selon moi, on a vécu plus de changements que jamais en 2011. Certains de ces changements étaient mineurs, comme la modification du nom d'un service, et visaient à mieux refléter notre travail actuel, mais d'autres étaient majeurs, comme le départ d'employés dévoués et l'arrivée de leurs remplaçants. TPNB a commencé 2012 avec une équipe exceptionnelle, qui saura transformer les défis qui nous attendent en occasions à saisir.

TPNB n'aurait pas tant de réalisations à son actif sans le travail acharné de son conseil et de ses bénévoles. C'est un privilège pour l'organisation de bénéficier de bénévoles et d'employés engagés. Grâce à leur labeur, nous avons atteint 95 % des objectifs établis dans le plan stratégique mis en œuvre en 2009.

Julia Latham, directrice générale

CONSEIL D'ADMINISTRATION: Keith Allen, Fredericton ♦ Doug Bridgman, Lincoln ♦ Glen Hughes, Fredericton ♦ Ed Jones, Napan ♦ Debora M. Lamont, Fredericton ♦ Don LeBlanc, Saint John ♦ Dr. Bruce Lockhart, Bath ♦ Tammy Mullin, Fredericton ♦ Rhonda Rubin, Moncton ♦ Dr. Monique Taillon, Fredericton ♦ Al Thomas, Fredericton ♦ Danica Wallace, Waterville

**Noah Folz,
Ambassadeur de
Timbres de Pâques**



FUNDRAISING HIGHLIGHTS

- Snowarama Queen Leota Forbes sadly passed away on Aug 23 2011. She will be tremendously missed by all involved in Snowarama and by ESNB. The total Leota raised during her 28 years supporting Snowarama was over \$200,000. Without Leota’s support the 2011 events for Snowarama raised \$ **4,248.58**.
- The 2011 Paper Egg Campaign raised \$ 28,108.08. Once again the Woodstock store was the top fundraising Bargain! Shop store in all of Canada. Sadly the Woodstock TBS has since closed its doors. In 2011 The Bargain! Shop stores raised \$15,262.08, Price Chopper \$4,980.00, Lawtons \$7,622.00 and new to the campaign Booster Juice raised \$244 for the Paper Egg Campaign.

We created a new event for ESNB the St. Patrick’s Parade and Stage Performance at the Regent Mall Fredericton. It was a wonderful day of family fun and brought in \$2431.60 for Easter Seals New Brunswick.

CAMP ROTARY HIGHLIGHTS:

2011 was another great summer at Camp Rotary! Overall there were approximately 450 campers throughout the summer and 47 staff members. The new playground was a great addition to camp and , loved by both our adult and child campers. The increase in minimum wage has increased our costs to run camp significantly. The costs will be reviewed for 2012 in order to ensure camper fee cover the costs of running the camp. Camp Rotary is an inspiring place where staff and campers work together to promote independence, focus on abilities and meet new friends that will last for many more summers to come.

# OF CAMPERS PER COUNTY 2011	
Albert	10
Carleton	17
Charlotte	17
Gloucester	15
Kent	7
Kings	19
Madawaska	3
Northumberland	11
Queens	20
Restigouche	5
Saint John	30
Sunbury	14
Victoria	4
York	112
Westmorland	31
Other Province	6
TOTAL	322



FAITS SAILLANTS DE LA COLLECTE DE FONDS

- Leota Forbes, reine de Snowarama, est décédée le 23 août 2011. Elle manquera terriblement à toutes les personnes œuvrant à Snowarama, de même qu'à toute l'équipe de Timbres de Pâques Nouveau-Brunswick (TPNB). En 28 ans de soutien à Snowarama, Leota a recueilli plus de 200 000 \$. Sans sa contribution, les activités de Snowarama 2011 ont permis de recueillir **4 248,58 \$** pour TPNB.
- La Campagne œufs de papier 2011 a permis de recueillir 28 108,08 \$. Une fois de plus, la boutique The Bargain! Shop de Woodstock a mené les efforts de financement de la chaîne partout au pays. Malheureusement, elle a dû fermer ses portes depuis. En 2011, les boutiques The Bargain! Shop ont recueilli 15 262,08 \$ dans le cadre de la Campagne œufs de papier, tandis que Price Chopper, Lawtons et Booster Juice, un nouveau contributeur, ont respectivement recueilli les sommes de 4 980 \$, 7 622 \$ et 244 \$.

Nous avons conçu une nouvelle activité pour TPNB : le défilé de la Saint-Patrick, avec spectacle au Regent Mall de Fredericton. Cette magnifique journée de plaisir en famille a permis de recueillir 2 431,60 \$ pour TPNB.

Rapport de l'assemblée générale annuelle du Camp Rotary

Encore une fois, on a vécu un été merveilleux au Camp Rotary! Au total, les 47 employés ont accueilli environ 450 campeurs au cours de l'été 2011. Le nouveau terrain de jeu s'est avéré un bel ajout au Camp, et tant les adultes que les enfants l'ont adoré. La hausse du salaire minimum a augmenté les coûts associés à la tenue du Camp de façon considérable. Les coûts seront donc revus en 2012 pour s'assurer que les droits d'inscription couvrent les coûts d'exploitation du Camp. Le Camp Rotary est un endroit inspirant où les employés et campeurs travaillent ensemble de sorte à promouvoir l'indépendance, mettre l'accent sur les habiletés et nouer des amitiés qui dureront bien des étés encore.

# DE CAMPEURS PAR COMTÉ 2011	
Albert	10
Carleton	17
Charlotte	17
Gloucester	15
Kent	7
Kings	19
Madawaska	3
Northumberland	11
Queens	20
Restigouche	5
Saint John	30
Sunbury	14
Victoria	4
York	112
Westmorland	31
Other Province	6
TOTAL	322



REHABILITATION TECHNOLOGY PROGRAM HIGHLIGHTS:

The Assistive Technology Program produced a year with lots of equipment purchases and opportunities to make new acquaintances and network with other agencies. The first dialogue on Assistive Technology was organized with partners and other agencies to initiate a strategic plan for assistive technology in the province. Capacity fund money allowed for the purchase of a Wii game console, an iPad and several other communication devices and environmental controls. ESNB is now producing training videos for special needs software which will be viewed by teachers and families.



Awards of Merit Summary 2011

EQUIPMENT RECYCLING PROGRAM:

COUNTY	2010		2011	
	SD	PSP includes ALS & Ca	SD	PSP includes ALS & Ca
SERVICES TO CLIENTS				
Albert	45	4	57	7
Carleton	103	24	119	20
Charlotte	78	13	89	12
Gloucester	278	54	298	59
Kent	133	24	124	23
Kings	161	47	166	43
Madawaska	128	23	144	26
Northumberland	193	44	200	58
Queens	57	13	58	13
Restigouche	140	30	150	26
St. John	378	46	413	52
Sunbury	47	19	51	17
Victoria	124	26	120	28
Westmorland	586	124	588	107
York	307	87	321	77
Other	28	11	1	0
TOTAL	2786	589	2899	568

Awards of Merit 2011
 In recognition of outstanding volunteer support of Easter Seals
 NB:
Janice Wopling

Awards of Merit 2011
 In recognition of outstanding volunteer Board support of
 Easter Seals NB from 1993 to 2011:
Phyllis Brisee

Award of Merit 2011
 In recognition of leadership in the development of services
 to persons with disabilities in New Brunswick:
Brunswick Accessible Taxi Service

Award of Merit 2011
 In recognition of the exceptional volunteer technical support
 provided for the hosting service of our public
 information and communication resources:
Stephen Butters

PROGRAMME DE TECHNOLOGIE DE RÉDAPTION

Cette année, le Programme de technologie de réadaptation a permis l'acquisition de beaucoup d'équipement, en plus de fournir de nombreuses occasions de rencontre et de réseautage avec d'autres organismes.

- Un premier dialogue sur la technologie de réadaptation a été organisé en collaboration avec des partenaires et d'autres organismes en vue de créer un plan stratégique relatif à la technologie de réadaptation dans la province.
- Des fonds en matière de capacité ont permis l'acquisition d'une console de jeu Wii, d'une tablette iPad et de plusieurs autres appareils de communication et systèmes de contrôle de l'environnement.
- TPNB produit maintenant, à l'intention des enseignants et des familles, des vidéos de formation sur les logiciels adaptés pour les personnes qui ont des besoins particuliers.
- Le Centre d'évaluation a été mis à niveau; on y a en effet ajouté du matériel et des logiciels, et il est mainte-

PROGRAMME DE RECYCLAGE ÉQUIPMENT:

COMTÉ	2010		2011	
	DS	PSP inclus SLA & Ca	DS	PSP inclus SLA & Ca
SERVICE À LA CLIENTÈLLE				
Albert	45	4	57	7
Carleton	103	24	119	20
Charlotte	78	13	89	12
Gloucester	278	54	298	59
Kent	133	24	124	23
Kings	161	47	166	43
Madawaska	128	23	144	26
Northumberland	193	44	200	58
Queens	57	13	58	13
Restigouche	140	30	150	26
St. John	378	46	413	52
Sunbury	47	19	51	17
Victoria	124	26	120	28
Westmorland	586	124	588	107
York	307	87	321	77
Autres	28	11	1	0
TOTAL	2786	589	2899	568

Prix de mérite 2011

Prix de mérite 2011
En reconnaissance du soutien bénévole
exceptionnel de Timbres de Pâques NB:
Janice Wopling

Prix de mérite 2011
En reconnaissance du soutien bénévole
conseil d'administration exceptionnel de
Timbres de Pâques NB de 1993 à 2011:
Phyllis Brisee

Prix de mérite 2011
En reconnaissance de son leadership dans le développement
des services pour les personnes handicapées
au Nouveau-Brunswick:
Brunswick Accessible Taxi Service

Prix de mérite 2011
En reconnaissance de l'appui technique bénévole exceptionnelle
prévu pour le service d'hébergement de notre public
ressources d'information et de communication :
Stephen Butters

STATEMENT OF OPERATIONS
YEAR ENDED DECEMBER 31, 2011 WITH COMPARATIVE
FIGURES FOR YEAR ENDED DECEMBER 31, 2010

2010 Revenue:	<u>Dec. 31, 2010</u>	<u>Dec. 31, 2011</u>
Fundraising	\$ 97,491	\$ 85,746
Grants – Department of Family and Community Services	51,065	51,065
United Way	30,036	30,578
Family and Community Services Project	257,113	269,202
Contributions	10,748	792
Camp Rotary	454,724	401,582
Special projects	11,756	50,098
Interest	249	1,129
Miscellaneous	451	874
Expenditure recoveries	259,419	207,520
Rehabilitation technology	<u>92,434</u>	<u>87,939</u>
	<u>1,265,486</u>	<u>1,186,525</u>
Expenditures:		
Administration	92,502	99,373
Education and information	163	11
Promotion and public relations	46,639	42,535
Fundraising	50,028	46,068
Personal service	83,162	72,595
Rehabilitation technology	290,607	242,892
Camp Rotary	508,880	421,470
Special projects	11,736	43,678
Family and Community Services Project	<u>183,048</u>	<u>205,151</u>
	<u>1,266,765</u>	<u>1,173,773</u>
Excess of revenue over expenditures,		

STATEMENT OF FINANCIAL POSITION

<u>ASSETS</u>	<u>Dec. 31, 2010</u>	<u>Dec. 31, 2011</u>
Current:		
Cash	\$ 215,636	\$111,093
Term deposits	50,104	107,273
Accounts receivable	185,732	174,595
Prepaid expenses	<u>29,351</u>	<u>27,136</u>
	<u>480,823</u>	<u>420,097</u>
Restricted cash and term deposits (note 3)	<u>2,644</u>	<u>2,644</u>
Capital assets (note 4)	<u>8,762</u>	<u>8,719</u>
	<u>\$492,229</u>	<u>431,460</u>
<u>LIABILITIES</u>		
Current:		
Accounts payable (note 5)	\$ 120,338	\$ 61,300
Trust funds payable	3,350	3,350
Deferred revenue	<u>46264</u>	<u>31,781</u>
	<u>169,952</u>	<u>96,431</u>
<u>NET ASSETS</u>		
Unrestricted net assets	319,633	332,385
Restricted net assets (note 3)	<u>2,644</u>	<u>2,644</u>
	<u>322,277</u>	<u>335,029</u>
	<u>\$492,229</u>	<u>\$431,460</u>

ÉTAT DES RÉSULTATS
EXERCICE CLOS LE 31 décembre 2011 avec des comptes comparatifs
LES CHIFFRES DE L'EXERCICE CLOS LE 31 décembre 2010

Revenue 2010:	Au dec. 31, 2010	Au dec. 31,
<u>2011</u>		
Collecte de fonds	\$ 97,491	\$ 85,746
Subventions - Département de la famille		
et Les services communautaires	51,065	51,065
United Way	30,036	30,578
Services familiaux et communautaires du projet	257,113	269,202
Contributions	10,748	792
Camp Rotary	454,724	401,582
Les projets spéciaux	11,756	50,098
Intérêts	249	1,129
Divers	451	874
Recouvrements des dépenses	259,419	207,520
la technologie de réadaptation	<u>92,434</u>	<u>87,939</u>
	<u>1,265,486</u>	<u>1,186,525</u>
Dépenses:		
Administration	92,502	99,373
Éducation et information	163	11
Relations publiques de promotion	46,639	42,535
Collecte de fonds	50,028	46,068
Un service personnalisé	83,162	72,595
Des technologies de réadaptation	290,607	242,892
Camp Rotary	508,880	421,470
Les projets spéciaux	11,736	43,678
Services familiaux et communautaires du projet	<u>183,048</u>	<u>205,151</u>
	<u>1,266,765</u>	<u>1,173,773</u>

Excédent des revenus sur les dépenses,

ÉTATS FINANCIERS

<u>ACTIF :</u>	Au dec. 31, 2010	Au dec. 31, 2011
Courant :		
Liquidités	\$ 215,636	\$111,093
Dépôts à terme	50,104	107,273
Comptes débiteurs	185,732	174,595
Charges payées d'avance	<u>29,351</u>	<u>27,136</u>
	<u>480,823</u>	<u>420,097</u>
Liquidités soumises à restrictions		
et dépôts à terme (note 3)	<u>2,644</u>	<u>2,644</u>
Immobilisations (note 4)	<u>8,762</u>	<u>8,719</u>
	<u>\$492,229</u>	<u>431,460</u>
<u>PASSIF</u>		
Courant :		
Comptes créditeurs (note 5)	\$ 120,338	\$ 61,300
Trust funds payableFonds en fiducie créditeurs	3,350	3,350
Produit comptabilisé d'avance	<u>46,264</u>	<u>31,781</u>
	<u>169,952</u>	<u>96,431</u>
<u>ACTIF NET</u>		
Actif net non affecté	319,633	332,385
Actif net affecté (note 3)	<u>2,644</u>	<u>2,644</u>
	<u>322,277</u>	<u>335,029</u>
	<u>\$492,229</u>	<u>\$431,460</u>

Distribution of Revenue and Expenditures by Program/Service For the Year Ended Dec.31, 2011 with Comparative Figures for Year Ended Dec. 31, 2010

December 31, 2010 REVENUES	%	December 31, 2011 REVENUES	%
Fundraising Campaigns	7.6	Fundraising Campaigns	7.3
Grant - FCS	4.1	Grant - FCS	4.3
United Way	2.3	United Way	2.6
FCS Project	20.3	FCS Project	22.6
Contributions	.9	Contributions	.1
Camp Rotary	36	Camp Rotary	33.8
Special Projects	1	Special Projects	4.3
Expenditure Recoveries	20.4	Expenditure Recoveries	17.4
Rehabilitation Technology	7.3	Rehabilitation Technology	7.4
Interest & Miscellaneous	0.1	Interest & Miscellaneous	.2
TOTAL	100.0	TOTAL	100.0

December 31, 2010 EXPENDITURES	%	December 31, 2011 EXPENDITURES	%
Administration	7.3	Administration	8.5
Education & Information	—	Education & Information	—
Promotion & Public Relations	3.6	Promotion & Public Relations	3.6
Fundraising Campaigns	4	Fundraising Campaigns	4
Personal Service	6.5	Personal Service	6.2
Rehabilitation Technology	23	Rehabilitation Technology	20.6
Camp Rotary	40.2	Camp Rotary	35.8
Special Projects	1	Special Projects	3.8
FCS Project	14.4	FCS Project	17.5
TOTAL	100.0	TOTAL	100.0

Finances

For twelve months ended December 31, 2011 with comparative figures for the year ended December 31, 2010

The Financial Statements of Easter Seals New Brunswick (registered as Canadian Rehabilitation Council for the Disabled New Brunswick Branch Incorporated) for the year ended December 31, 2011 with comparative figures for year ended December 31, 2010 are audited by Shannon & Buffett, Chartered Accountants. Copies are available upon request.

These tables and charts summarize the operating results and the distribution of revenue and expenditures.

Summary of Operating Results (\$-000's)

	<u>Dec. 31, 2010</u>	<u>Dec. 31, 2011</u>
Total Revenue	1265	1186
Total Expenditures/	1266	1173
(Deficit)/Surplus	(1)	13

Distribution des revenus et dépenses par programmes/services pour neuf mois finissant le 31 décembre 2011 avec comparabilité des figures pour douze mois 31 décembre 2010

31 décembre, 2010 REVENUES	%	31 décembre, 2011 REVENUES	%
Campagnes de financement	7.6	Campagnes de financement	7.3
Subvention SFC	4.1	Subvention SFC	4.3
United Way	2.3	United Way	2.6
Projet SFC	20.3	Projet SFC	22.6
Contributions	.9	Contributions	.1
Camp Rotary	36	Camp Rotary	33.8
Projets spéciaux	1	Projets spéciaux	4.3
Recouvrement des dépenses	20.4	Recouvrement des dépenses	17.4
Technologie de réadaptation	7.3	Technologie de réadaptation	7.4
Intérêts & Divers	0.1	Intérêts & Divers	.2
TOTAL	100.0	TOTAL	100.0
31 décembre, 2010 DÉPENSES	%	31 décembre, 2011 DÉPENSES	%
Administration	7.3	Administration	8.5
Éducation & Information	—	Éducation & Information	—
Promotion & Public Relations	3.6	Promotion & Public Relations	3.6
Relations publiques	4	Relations publiques	4
Service personnel	6.5	Service personnel	6.2
Technologie de réadaptation	23	Technologie de réadaptation	20.6
Camp Rotary	40.2	Camp Rotary	35.8
Projets spéciaux	1	Projets spéciaux	3.8
Projet SFC	14.4	Projet SFC	17.5
TOTAL	100.0	TOTAL	100.0

Finances

Pour douze mois terminant le 31 décembre 2011 avec comparabilité des figures pour neuf mois 31 décembre 2010

Les États financiers du Timbres de Pâques Nouveau Brunswick (enregistré sous le nom de conseil canadien pour la réadaptation des handicapées division du Nouveau-Brunswick Inc.) pour douze mois terminant le 31 décembre 2011 avec comparabilité des figures pour neuf mois 31 décembre 2010, sont vérifiés par Shannon & Buffett, comptable agréés. Copies disponible sur demande.

Les tableaux et les graphiques suivants sont un sommaire des résultats des opérations et de la distribution des revenus et dépenses.

Bilan des Opérations (\$-000's)

	<u>31 déc. 2010</u>	<u>31 déc. 2011</u>
Total des revenus	1265	1186
Total des dépenses	1266	1173
(Deficit)/Surplus	(1)	13